
1 
 

Naše Kameničky 
Rok vydání: 2023                        Vydavatel: Obec Kameničky 

Číslo: 3                                                                  Zpracoval: rattle 

Milí spoluobčané, 
 
 v krátké době naše řady opustil již třetí bývalý starosta naší obce. Na začátku 
října zemřel pan Zdeněk Mundil, který vedl naši vesnici v letech 1992 až 1998. 
V prosinci by oslavil 80 let. Bohužel se k němu s gratulací již nezastavím. Dovolte 
tedy, abych mu ještě alespoň na těchto stránkách poděkoval za vše,                                             
co pro Kameničky v minulosti vykonal. 

Život však běží dál. S velkou úlevou jsme přijali skutečnost, když se 13. září 
2023 otevřel nový most přes Chrudimku a umožnil nám tak opět se motorizovaně 
pohybovat z jedné strany obce na druhou a nemuset najíždět kilometry navíc 
objížďkami nebo hledat pokoutně zkratky přes soukromě obhospodařované 
zemědělské pozemky. Na vlastní kůži jsme poznali, jak důležitým pojítkem most 
bezesporu je. Bohužel vidíme nejen v mezinárodní situaci, ale i mezi námi 
navzájem,                           že mnohé mosty, které byly zbourány, už nemá zájem nikdo 
obnovit. Bylo by to však velkou chybou.  
 Přejme si, ať se nám ve vzájemných mezilidských vztazích daří udržovat 
schůdné mosty již vybudované a také stavět mosty nové. Hezký čas podzimní všem 
lidem dobré vůle! 
  

Robert Adámek, starosta obce 
 

ZPRÁVY ZE ZASTUPITELSTVA OBCE KAMENIČKY 
Zastupitelstvo obce se na svém dalším pravidelném zasedání sešlo 21. 

června 2023. Přijalo tato usnesení: 
- schválilo závěrečný účet obce Kameničky za rok 2022, 
- schválilo výjimku z počtu žáků pro Základní školu Kameničky, 
- schválilo účelové dotace na táborové vybavení a a provoz spolku Junák – 

Český skaut ve výši 130.000 Kč, 
- schválilo jako dodavatele vyhotovení Změny č. 2 Územního plánu 

Kameničky firmu SURPMO za cenu 204.000 Kč bez DPH, 
- schválilo jako dodavatele díla rekonstrukce místní komunikace                                   

na Mundilce firmu M-SILNICE, a.s. s cenou 807.557,40 Kč bez DPH, 
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- schválilo záměr vykoupení pozemků v rámci vypořádání akce Zvýšení 
bezpečnosti dopravy před ZŠ Kameničky a v rámci přípravy akce 
likvidace odpadních vod z Ovčína, 

- schválilo záměr prodeje nepotřebného majetku – Zetoru Proxima, 
- schválilo smlouvu o poskytnutí dotace ve výši 135.000 Kč od 

Pardubického kraje z Programu obnovy venkova 2023+, 
- schválilo dohodu o ukončení Smlouvy o spolupráci mezi obcemi                                   

při zajišťování stomatologických pohotovostních služeb, 
- schválilo Smlouvu o bezúplatném převodu kanalizačního a vodovodního 

řadu s panem M.A., Kameničky. 

Na zasedání dne 20. září 2023 přijalo tato usnesení: 
- schválilo Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo na vyhotovení Změny č. 2 

Územního plánu Kameničky s firmou SURPMO, a.s., 
- schválilo formu úhrady nákladů na pořízení Změny č. 2 Územního plánu 

Kameničky, 
- schválilo smlouvy o budoucích smlouvách o zřízení služebnosti 

inženýrské sítě a dohody umístění staveb s ČEZ Distribuce a paní M.V., a 
pány K.J. a P.J. na Filipově, 

- schválilo nákup pozemku p. č. 130/7 v kat. území Kameničky od Státního 
pozemkového úřadu za odhadní cenu 563.550 Kč, 

- schválilo Smlouvu o poskytnutí dotace z Programu „AED“ ve výši 40.000 
Kč s Pardubickým krajem, 

- schválilo Komunitní plán sociálních služeb ORP Hlinsko na roky 2023-
25.  

 
Poslední pravidelné zasedání Zastupitelstva obce v letošním roce                                    

je naplánováno na 13. prosince 2023. 
 

 

AKTUALITY 
SILNICE NA MUNDILCE 

Na přelomu srpna a října byla realizována letošní největší obecní investice 
– oprava silnice na horní Mundilce. Firma M-Silnice, která v současnosti opravuje                   
i krajskou silnici na Chlumětín, vyměnila obruby a položila nový asfaltový 
koberec. Akce, již podpořil částkou 135 tis. Kč Pardubický kraj v rámci dotačního 
Programu obnovy venkova 2023+, si vyžádala náklady ve výši 977.144,45 Kč. 

 
VEŘEJNÝ DEFIBRILÁTOR 

Za finanční podpory Pardubického kraje se nám podařilo na hasičskou 
zbrojnici instalovat veřejný defibrilátor AED. Tento přístroj dokáže zachránit 
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život člověka, kterého postihne náhlé srdeční selhání. V případě, že k takové 
události v naší obci dojde, navede po telefonu instruktor záchranné služby IZS 
zachraňujícího člověka ke schránce s přístrojem AED. Ten za pomoci sděleného 
kódu defibrilátor vyzvedne a může poškozenému poskytnout první pomoc                    
před příjezdem záchranky.  
 

STOLNÍ KALENDÁŘE 

Jak se v posledních letech stalo dobrým zvykem, chystáme pro vás opět 
stolní kalendáře. Do každé domácnosti se budou distribuovat pravděpodobně 
v prosinci a těšit se můžete na fotografie, které pořídily děti ze Základní školy 
Kameničky v našem okolí a které nás tak budou provázet celým následujícím 
rokem. 
 

VÁNOČNÍ KAPŘI 

Tradiční štědrovečerní rybu si i letos budete moci nechat přivést od obce. 
Objednávat kapry můžete už nyní na Obecním úřadě v Kameničkách,                                      
tel. 469 318 122. Rozvoz následně proběhne v pátek 22. prosince 2023. 
 

 

KULTURNÍ RUBRIKY 
OSLAVY  
 

DĚTSKÝ DEN 

V sobotu 24. června 2023 proběhlo na fotbalovém hřišti tradiční 
Sportovně zábavné odpoledne pro děti a rodiče. Obec Kameničky ve spolupráci 
s místními spolky FK Kameničky, SDH 
Kameničky a MUČIDLA Kameničky si 
pro děti opět připravila zábavná stanoviště, 
na kterých děti plnily různorodé úkoly. 
Doprovodný program obstarali papoušci 
Arášek a Šmudla, koníci nebo SDH Herálec 
s hasičskou pěnou. 

Za pěkného počasí si cestu na dětský 
den našlo přes 130 dětí v doprovodu svých 
rodičů a věříme, že všichni odcházeli 
s úsměvem na rtech.   
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LETNÍ VÝSTAVA OBRAZŮ – DÍLO JOSEFA FIALY 

V letních měsících byla jako tradičně 
v prostorách obecního úřadu k vidění 
výstava obrazů. Letos byla věnována 
výročí 60 let od úmrtí akademického 
malíře Josefa Fialy, který žil a tvořil na 
Mílovech a v okolí Svratky. Slavnostní 
zahájení proběhlo za hojného zájmu 
veřejnosti a za přítomnosti senátora Jana 
Tecla 1. července 2023. Průvodní slovo 
přednesl pravnuk mistra David Fiala za 
hudebního doprovodu žáka zdejší základní školy Tomáše Popelky. 

Na rok 2024 chystáme přehlídku díla Anny Dvořákové u příležitosti jejích 
nedožitých 100 let. Pokud byste vlastnili dílo této kameničovské rodačky a byli 
ochotni jej zapůjčit na výstavu, kontaktujte prosím starostu obce Roberta 
Adámka. Děkujeme. 
 

OBEC KAMENIČKY POŘÁDÁ PŘEDVÁNOČNÍ ZÁJEZD DO BRNA DO VILY 

TUGENDHAT 

Obec Kameničky si Vás dovoluje srdečně pozvat na adventní zájezd               
do Brna. Na programu je prohlídka funkcionalistické vily Tugendhat, která je 
zapsána na seznamu světového kulturního dědictví UNESCO. Rozšířený 
prohlídkový okruh, který trvá 90 minut, nás provede fascinujícím příběhem 
tohoto skvostu moderní architektury. Po skončení prohlídky se přesuneme                  
do centra Brna, kde bude možnost navštívit vyhlášené adventní trhy. Rezervace 
místa přednostně pro občany Kameniček je možná na obecním úřadě. 
 

NEJBLIŽŠÍ KULTURNÍ AKCE V OBCI 

5. listopadu 2023       Uspávání broučků (pořádají MUČIDLA 
Kameničky) 

10. listopadu 2023     21:00  Posvícenská zábava se skupinou Normal 03 
(pořádá FK Kameničky) 

1. prosince 2023  Slavnostní rozsvícení vánočního stromu a 
adventní jarmark v Sokolovně (ZŠ Kameničky 
ve spolupráci s obcí Kameničky) 

17. prosince 2023  Obecní zájezd do vily Tugendhat 
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA KAMENIČKY  
Léto je nenávratně za námi a všichni jsme slavnostně přivítali nový školní 

rok a s ním 20 prvňáčků, kteří se společně seznámili se svojí paní učitelkou.  
Nejenom žáci, ale i pedagogové jsme se vrhli do práce.  
V srpnu jsme ukončili Projekt Šablony III a od září probíhá Projekt Šablony 

OP JAK ZŠ a MŠ Kameničky, který je spolufinancován Evropskou unií. Cílem je 
podpořit personální podporu a profesní růst pracovníků ZŠ a MŠ Kameničky, 
podporu a rozvoj znalostí a dovedností dětí a žáků v ZŠ a MŠ včetně ŠD.  

Ve škole je žákům mimo jiné nabídnuto mnoho celoročních soutěží- 
„Zajímavosti evropských států“, 4. ročník „Fotosoutěže“, přírodovědná soutěž. 
Žáci se již aktivně účastní mnoha sportovních a vědomostních soutěží a přiváží 
výborné výsledky. Během září ve škole proběhly volby do Školního parlamentu, 
kde byli demokraticky zvoleni zástupci z jednotlivých tříd, kteří se již pravidelně 
schází a mají před sebou mnoho výzev. Velkým úspěchem Školního parlamentu 
během minulého školního roku je společné vytvoření loga naší školy. Při 
vytváření loga byla žákům nápomocna Tereza Hladká, tím bych jí chtěla moc 
poděkovat.  

Všem žákům ZŠ, dětem MŠ, pedagogům a pracovníkům přeji spokojený, 
úspěšný škol 

                                                                                     Lenka Hladíková, ředitelka školy 

 

Z ČINNOSTI SPOLKŮ 

OCHOTNICKÝ SPOLEK MUČIDLA KAMENIČKY 
Milí čtenáři, divadelníky z Mučidel aktuálně nejvíce zaměstnává 

secvičování komedie Williama Shakespeara Veselé paničky windsorské. Je to kus 
starý, ale léty osvědčený, a tak věříme, že se u něj dobře pobavíte. V hlavní roli 
záletného rytíře Jana Falstaffa se představí Petr Novák, dalších dvacet rolí více          
či méně ctihodných měšťanů a měšťanek windsorských si rozdělili ostatní 
členové souboru. Pokud se nám podaří 
nastudovat hru ku naší spokojenosti, uvedeme 
ji v místní sokolovně po Novém roce.  

Mimo to máme ještě v plánu akci pro naše 
nejmenší - Ukládání broučků. 

A s předstihem upozorňujeme, že pokud 
napadne dost sněhu, zopakujeme i akci 
Maškarní lyžování pod Volákovým kopcem. 

 
Jménem "mučedníků" Lenka Adámková 
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SKAUTI 
Tábor 

Letošní tábor se proměnil v dobrodružství na celý život. Skupina 
odvážných mladých dobrodruhů se vydala na úžasnou cestu kolem světa, v níž 
prozkoumávali různé kouty planety a objevovali nové kultury. A to vše stihli                    
s pomocí pana Fogga za pouhých 14 dní!  

Děti si během tábora rozšířily svoje kulturní, zeměpisné a jazykové obzory, 
když navštěvovaly cizí země, například Anglii, Mexiko, USA a další. V každé zemi 
ochutnaly typické jídlo, přivítaly je místní obyvatelé a vyzkoušely si jejich řeč.  

To ale není jediný přínos dvou týdnů prožitých bez elektřiny a teplé vody 
v přírodě odkázaní jen sami na sebe. Děti se učí samostatnosti, spolupráci                        
a ohleduplnosti nejen k sobě navzájem, ale i k přírodě kolem sebe. 

 

 
 

Výběh 
Konec prázdnin si už nikdo z nás nedovede představit 

bez tradiční akce – Výběhu. Letošní čtvrtý ročník výročního 
běhu byl motivován Vlastou Koseovou (zakladatelkou 
českého dívčího skautingu), od jejíhož úmrtí uplynulo 50 let. 
I přes počáteční nepřízeň počasí byla účast běžců opravdu 
hojná. Na dvoukilometrovou trať se vypravilo 44 běžců a 
trasu 10 km zdolalo 29 vytrvalců. Součástí akce byl i bohatý 
doprovodný program pro děti a také soutěž o nejlepší štrůdl. Děkujeme všem 
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účastníkům a sponzorům za podporu akce a také za štědrost. Výtěžek akce byl 
věnován dvěma slečnám ze Žďáru nad Sázavou, kterým loni v létě tragicky 
zahynuli oba rodiče.  

 

Začátek skautského roku 
Dívčí oddíl zahájil nový skautský rok o druhém víkendu v září oddílovou 

výpravou do Ronova nad Doubravou. A co o ní holky píšou? „Nad celou výpravou 
se vznášela otázka, zda ještě dostaneme dopis od Vaiany či přijde nějaký nový 
"hrdina“. Pravdou bylo vlastně obojí. Součástí výpravy bylo rozloučení s Vaianou, 
která nás provázela celým loňským rokem. Ovšem ukázalo se, že Vaiana nebyla 
jediná, která nás potřebovala. O pomoc nás požádaly princezny z Ledového 
království. Na konci výpravy jsme se rozhodly, že jim rády pomůžeme. Domů 
jsme tedy odjížděly s myšlenkou, jaké dobrodružství nás asi tento rok s Annou a 
Elzou čeká.“ 

Na začátku září také vznikla nová družinka nejmladších členek – světlušek, 
ve které se nyní schází 11 holčiček. 

Celé středisko se během prázdnin účastnilo oprav klubovny – zejména 

však chlapecký oddíl. Kluci nový skautský rok zahájili rituálem na Poradní skále, 

kde přijali nové nejmladší členy oddílu – vlčata. Nová družinka má 10 členů. 

Nejsou to ale žádní nováčci, protože celý loňský rok patřili do družiny 

Benjamínků (předškoláci). 

Roverský kmen se začátkem školního roku oficiálně přijal do svých řad 
nové členy. Než nasněží, chystají se roveři a rangers (jsou to kluci a holky ve věku 
15+) na výstup na horu při východu slunce.  

Plánovanou tradiční drakiádu nám letos bohužel zhatilo nepříznivé počasí. 

Přejeme všem podzim plný barev a dobré nálady. 

 

Tereza Schmidtová, Klára Černá, Martin Pešava, Stanislava Nováková 

 

STOLNÍ TENIS OREL KAMENIČKY 
Pravidelné tréninky ve stolním tenise jsou v Sokolovně v Kameničkách                

od října do května každé pondělí 18 -19 hodin.  Zveme zájemce všech věkových 
kategorií – přijďte na pinec. (podrobnosti na tel.: 736 510 211) 

Poděkování 

Společnost HETTICH ČR k.s. Žďár nad Sázavou je hlavním sponzorem 
kroužku stolního tenisu. Díky jejich daru můžeme nakoupit další sportovní 
vybavení pro děti. Děkujeme. 
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Ohlédnutí za turnajem ve stolním tenisu 
Turnaj ve stolním tenisu dne 

15. dubna 2023 byl jako tradičně 
velmi početně obsazený. 
V žákovské kategorii se utkalo 13 
dětí. Úžasným sportovním zážitkem 
se stal souboj o první místo 
v žákovské kategorii – byl to souboj 
dvou Davidů, Davida Procházky                 
a Davida Netolického. 
Mnohasetovou, vyčerpávající                       
a naprosto vyrovnanou bitvu nakonec vítězně zakončil David Procházka. Oceňuji 
bojovnost, smysl pro fair-play a vůbec nadšení všech hráčů. Díky. 

V kategorii dospělých se utkalo 30 borců ze širokého okolí. Zde chci 
vyzdvihnout skvělé výkony zdejších tenistů. Milan Cempírek 2. místo, Jaroslav 
Procházka 4. místo, Ondřej Cajska 9. místo.  Děkuji všem účastníkům za velké 
sportovní nasazení a Obci Kameničky za podporu turnaje. 

Josef Halamka, Vojtěch Halamka 
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